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december 5. Mizsei István és Novák Anita

Halálesetek:

október 
Farkas János Andrásné, szül.: Bölcs Valéria (1957)
Gáti József (1944)
Gergi József (1948)
Mizsei Márkusné, szül.: Filep Gizella (1937)
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Pátrovics András (1952)
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König Ferenc polgármester 90. születésnapja alkalmából kö-
szöntötte Rozbora Imrénét (szül.: Novoszádi Mária), aki
Sóskúton született 1925. november 16-án.

Az ünnepelt testvére, gyermekei körében fogadta a jókí-
vánságokat.

Szent Karácsony

Köszöntelek Szent karácsony
és Köszönöm néked,
Hogy elhoztad újra közénk 
a gyermek-Feleséget.

Kicsi Jézus szállt le mennyből
apró jászolkába,
Mindenkit vár ez éjszakán,
ott a helyünk nála.

Gyűljünk köré bizalommal,
mondjuk el a bánatunk,
Vígasztalást, lelki békét
csakis tőle kaphatunk.

Áldott gyermek már itt teszi
amiért megszületett,
Megmutatni a világnak
mily fontos a SZERETET!

Tormássy Erzsébet

Köszönjük!
Érd felől közeledve már messziről szemünkbe tűnik a szépen
felújított templomtorony. Köszönet érte Sóskút Község Ön-
kormányzatának az anyagi támogatásért, és a Sóskúti Önkén-
tes Tűzoltó Egyesület tagjainak nem veszélytelen munkáju-
kért. Ők szabadidejükben ellenszolgáltatás nélkül végezték a
toronysisak és a kereszt festését. Szép lett! Köszönjük!

A toronyra tekintve bizakodunk, hogy a közösségünk ösz-
szefogásával tovább szépül majd templomunk és környe-
zete.

Istentől áldott karácsonyi ünnepeket kívánunk minden jó-
akaratú sóskúti embernek:

Bódai József érd. esperes plébános
és Sóskút Plébánia Képviselőtestülete



4 Sóskúti Híradó – 2015/5 Megkérdeztük

– A 2015-ös év vége közeledik, amely
úgy tűnik mozgalmas év volt Sóskút
életében. A változásokat hogyan ítéled
meg?

– Valóban egy nagyon mozgalmas
évet tudhatunk magunk mögött, ami-
nek két fontos területe volt. Az egyik
a csatornahálózat kiépítése és a
szennyvíztisztító elkészítése, a másik
az ipari park fejlesztése. Mind a ket-
tőre nagyon oda kellett figyelni. Az
önkormányzatnál úgy ítéljük meg, a
csatornahálózat kiépítése sikeres volt
és majd az idő dönti el, hogy a külön-
böző utcákban kinek, miként sikerült.
Sokan várták a beruházást, ám volt,
aki félt a munkától. Volt olyan család
például, aki az utcán megállított és el-
mondta, hogy ők Budapestről költöz-
tek ide, és amikor meghallották, hogy
elkezdődik a csatornázás, félelem
fogta el őket, mert tartottak tőle, hogy
elhúzódik és nagy lesz a felfordulás.
Nagyon meglepődtek, hogy az egész
munka két, három hónap alatt lezaj-

lott, mégpedig úgy, hogy nem volt kü-
lönösebb probléma.     

Tudni kell a beruházásról, hogy
decem ber 31.-ig kötelesek vagyunk el-
számolni az uniós támogatással, ami
azt jelenti, az egész rendszert át kell
adnunk. Úgy látom, hogy meg is fog
valósulni, annak ellenére, hogy vannak
még problémák. Ezeket a kivitelező
meg fogja oldani még ebben az évben,
így az elszámolás is megtörténik, az
esetleges hibákat a garanciális időn
belül ki fogják javítani.

A másik fontos terület az ipari park
fejlesztése volt, amelyből kiemelkedett
a Kerox Kft. üzemének átadása. Sós-
kútra ebben az évben négymilliárd fo-
rint érkezett fejlesztésre, ennek az
egyik fele a csatornahálózat, a szenny-
víztisztító kiépítése, tehát környezetvé-
delmi beruházás volt, a másik fele az
ipari park cégeinek az idetelepítése
volt, melyet a kormány támogatott.
Közel egy tucatnyi céget segítettek,
hogy munkahelyeket teremtsenek és

magukat az üzemeket idehozzák. Jelen
pillanatban Sóskútnak már nem az a
problémája, hogy nincs munkahely,
hanem nagyon sok olyan meghirdetett
munkahely van, amit nem tudunk a te-
lepülésről betölteni. Ezért már sokan
Érdről, Diósdról, Tárnokról járnak
hozzánk dolgozni. 

Látható, nagyon sok cég már ideköl-
tözött, ugyanakkor további vállalkozók
keresnek itt telephelyet vagy csarnokot
szeretnének bérelni. Ez a folyamat nem
állt meg, jelen pillanatban is több cég-
gel tárgyalunk illetve újabb gyárak,
üzemcsarnokok épülnek. Amikor egy
évvel ezelőtt a Kerox Kft. vezetőjével
megkezdtük a tárgyalásokat, úgy gon-
doltuk, hogy ez a cég lesz a település
„zászlóshajója”.  Ismerve a mostani tár-
gyalásainkat, ez a cím kicsit veszélybe
került, hiszen jövőre megkezdődik a
Mapei cég beruházásának második
üteme. A Mapei ügyvezető igazgatójá-
nak tájékoztatása szerint kétszeresére
bővítik a gyárat és az árbevételt is, több
mint duplájára emelik. Ettől a pillanat-
tól kezdve ők lesznek a „zászlóshajók”.

Amennyiben a kormány szándéka
nem változik és valamennyi iparűzési
adó itt marad, akkor a következő évek-
ben jelentős adónövekedés következik
be, annak ellenére, hogy a legutóbbi
testületi ülésen döntöttünk arról, hogy
a 1,5 százalékos iparűzési adónkat, 0,9
százalékra csökkentjük. A hat tizedes
csökkentés elég komoly. A képviselő
testület tagjaival azt valljuk, a „sűrű
fillér mindig jobb, mint a ritka forint”.
Mi is azt mondjuk, hogy az alacsony
adó, de sok fizető sokkal jobb, mint a
nagyon magas adó és a kevés fizető.
Maga az adócsökkentés nemcsak az
ipari parkot, hanem valamennyi vállal-
kozást érinteni fogja, tehát a helyi
zöldségest, boltost, kisvállalkozót
egyaránt. 

– Szép ez az eredmény, ez előrevetíti,
hogy van-e a képviselő-testületnek,

Településfejlesztés – közös gondolkodás
Beszélgetés König Ferenc polgármesterrel
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vagy az önkormányzatnak valamilyen
elgondolása, hogy 2016-ban mit sze-
retnének fejleszteni?

– Az önkormányzati választások
után létrehoztunk egy településfej-
lesztési bizottságot, amely képvise-
lőkből és külső szakemberekből áll. A
képviselő-testület a döntései előtt
meghallgatja, és figyelembe veszi a
falu életével összefüggő javaslataikat.
Egyik ilyen téma volt, hogy szeret-
nénk jövőre minden utcát pormentesí-
teni „itatásos” módszerrel, tehát nem
melegaszfalttal. Terveink között sze-
repel, hogy a falu életének meghatá-
rozó arculatát eldöntsük. Egy megál-
lapodásunk alapján a Budapesti Mű-
szaki Egyetem egyik évfolyamának
hallgatói, évfolyam dolgozatukat itt
készítették nálunk. Elkészültek az
anyagok és a tanszékvezető úrral és a
tanszékvezető tanárral megbeszéltük,
hogy december közepén leülünk azo-
kat megvitatni. Idehozzák az elkészült
anyagokat, az elképzeléseket, a váz-
latrajzokat és minden olyan dokumen-
tációt, amiket összeállítottak. Ezeket
először a képviselő-testületnek mutat-
juk be, majd ezekből tablókat készí-
tünk és az önkormányzat épületében
kiállítjuk. Ezt követően mindenki
megnézheti és elmondhatja a vélemé-
nyét, hogy merre induljon, merre fej-
lődjön a településközpont. 

Természetesen vannak más terveink
is. Nemrég 110 millió forintot kaptunk
a kormánytól, mivel a takarékos gazdál-
kodásunknak köszönhetően a község-
nek soha nem volt adóssága, így állami
konszolidációban sem vettünk részt. Az
ilyen települések esetében döntött úgy a
kormány, hogy külön támogatásban ré-
szesülnek. Ebből a pénzből jövőre el-
kezdjük az óvoda konyhájának bővíté-
sét. Az építési engedélyünk már meg-
van, hatvan, hetven négyzetméteres bő-
vítést tervezünk és felújítjuk a teljes
gépparkot. Most akarjuk kiírni a közbe-
szerzési pályázatot, hogy a kivitelezést
tavasszal el tudjuk kezdeni és a nyári
szünetben az átépítést el tudjuk végezni.
A támogatás fennmaradó részét útfej-
lesztésekre, járdaépítésre fordítjuk.

– Rendkívül impozáns tervek. Általá-
ban a lakosságot még két dolog szokta

érdekelni: az egészségügyi ellátás és az
iskola. Ezekben várható-e fejlesztés jö-
vőre, vagy a következő években?

– Igen, a másodikkal kezdeném. Az
iskola üzemeltetését mi végezzük, de
a fenntartás a KLIK feladata, így az
iskola életébe beleszólásunk nincs.
Vannak ellentétek, problémák a KLIK
és az önkormányzat között, de ezeket
kezeljük. Nekünk is vannak elképze-
léseink, amihez számítunk a kormány
támogatására. A fejlesztés lényege,
hogy a mostani előírás szerint az isko-
lákban kötelező a mindennapi testne-
velés. Az osztályok létszáma azt mu-
tatja, hogy a tornateremnek majdnem
huszonnégy órában nyitva kellene len-
nie, a gyerek- és az osztálylétszám
miatt. Ez nem lehetséges. Az lenne a
kérdés, milyen megoldással lehet el-
érni a mindennapos testnevelés helyi-
gényét? Ezért kértem meg sokakat,
gondolkodjunk együtt. Vizsgáljuk
meg egy több célú nagyterem építését
az iskola mellé. 

A többcélúság azt jelenti, a termet
nappal az iskola használja tornaórára,
művészeti oktatásra, itt gyakorolnak a
zenekarok, táncosok, hiszen nekik is
meg kell szokni a színpadi légkört. Az
iskola délután négy, öt óráig használná
ezt a termet, utána meg a helyi klubok,
akár a zenekarok, táncosok, énekkarok
stb. Terveink szerint hozzá kellene épí-
teni egy új ebédlőt is, mivel a jelenlegi
igen kicsi. Most egy osztályteremben
oldjuk meg a gyerekek étkeztetését.
Kellene tehát egy többcélú nagyterem,
egy konyha, ebédlő, a nagyteremhez

öltöző, és fölé kellene húzni egy eme-
letet, ahol a különböző művészeti ágak
tantermei lennének. Egy komplett mű-
vészeti, szabadidő nagytermet képze-
lek el, amit bármikor le lehet határolni
az iskolától, ki lehet adni rendezvé-
nyekre, bálokra, esküvőkre, sportren-
dezvényekre, és ki lehet használni reg-
geltől késő estig. 

Egy művelődési ház esetében félmil-
liárd forintot meghalad az építkezés
költsége, ráadásul az üzemeltetéshez
kell kultúrházvezető, szabadidő-szer-
vező – diplomás bérekkel –, kisegítő és
takarító személyzet. Tehát hat-nyolc
személyt kell fenntartani azért, hogy
egy héten három-négy alkalommal le-
gyen az épületben valamilyen rendez-
vény. Ekkora településen, mint Sóskút,
ezt luxusnak tartom. Viszont, ha a
többcélú termet egész nap használják a
gyerekek iskolának, ráadásul, ha este
van valamilyen program, bál, koncert,
bármilyen rendezvény, akkor már sok-
kal jobb a kihasználtság, még akkor is,
ha ezt a falu központjából kivisszük. A
másik probléma, hogy egy kultúrház-
hoz 50-80 parkolóhely kialakítása ma
már előírás. A falu központjában hú-
szat sem tudunk kialakítani csak a
zöldterület teljes beépítésével. 

Az egészségügy helyzetét vizsgálva
az a meglátásom, hogy a jelenlegi
egészségház már kiszolgálta az idejét.
Az épület több évtizedes. Egy teljes
felújítás is meghaladja a több tízmillió
forintot, a mai kornak megfelelő szige-
teléssel, nyílás zárókkal együtt. Tudjuk,
a belseje teljesen felújított, de egy ener-
getikailag korszerű épület, melynek
minimális a fenntartási költsége, más
lenne. A következő években el tudnám
képzelni a falu központjában az új
egészségházat. 

Terv tehát van bőven, remélem lesz
hozzá erőnk, kitartásunk és elegendő
pénzünk. Szükség van a képviselők, az
önkormányzat dolgozóinak és a telepü-
lés lakóinak közös gondolkodására,
összefogására. Ehhez kívánok jó
egészséget, békés, örömteli új eszten-
dőt mindenkinek.

– Köszönöm a beszélgetést.

Pusztay Sándor
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November 3-án ünnepélyes ke-
retek között adták át a sóskúti
ipari parkban a Kerox Kft. „zöld-
mezős” beruházás keretében,
egy év alatt felépült új üzemét.
Az átadáson Kovács Attila Gábor
ügyvezető igazgató köszöntötte
a megjelent nagyszámú vendé-
geket, majd Szijjártó Péter kül-
gazdasági és külügyminiszter
méltatta az 1993-ban alapított,
600 főt foglalkoztató, túlnyomó-
részt exportra termelő üzem 4,5
milliárd forintból megvalósult
beruházását.

König Ferenc polgármester ün-
nepi beszédében kiemelte, hogy
az ipari parkban további kis- és
középvállalkozások letelepedése
várható, aminek következtében –
az adóbevételek emelkedése
miatt – a vállalkozók számára
adócsökkentés, a település életé -
ben pedig, további fejlesztések
várhatók.

Az ünnepélyes átadáson Kovács Attila
Gábor igazgató a vendégek köszöntése
után – többek között – a következőket
mondta:

„Az elmúlt év áprilisában volt sze-
rencsém Szijjártó Péter miniszter úrral
közösen bejelenteni, hogy a Kerox új
gyártócsarnokot épít Sóskúton. Ami
akkor még csak álom volt, az most va-
lóra vált.

Napjainkban több mint húszmillió
kartust értékesítünk szerte a világon.
Néhány szót érdemes a piac bővítésé-
ről is említenünk.

Kezdetben csak Európában árultuk a
termékeinket, elsősorban Németor-
szágban, majd később Olaszország-
ban. Az ezredforduló környékén az
Egyesült Államokban és Kínában is
tudtunk értékesíteni. 

Az elmúlt időszakban a kartusgyár-
tás mellett a finomkerámia-alkatrész-
gyártást fejlesztettük, ami további le-
hetőségeket nyújtott vevőinknek és
számunkra is.

Úgy gondolom, nagyon fontos, hogy
a termékeink és a szerszámoknak a
gyártása teljes egészében a saját ke-
zünkben van, ami óriási rugalmasságot
biztosít ezáltal a kiszállítások során.
Többlépcsős minőségellenőrzési rend-
szerünk van minden egyes gyártási fá-
zisban a kiszállított alapanyagoknál, az
alkatrészeknél, mind pedig a saját
gyártásainknál. Üzemeinket is egymás
vevőinek tekintjük, és ezért nagyon
fontos a megfelelő minőség biztosí-
tása.

Termékeinket nem lehetne ilyen
mértékben és mennyiségben eladni, ha
a nemzetközi tanúsítványoknak nem
tudnánk megfelelni, és azokat nem tud-
nánk folyamatosan megújítani, vevő-
inknek a piacait támogatni. Bármilyen
jó termék is létezik, a termék eladásá-
nak a feltétele, hogy a vevőinkkel jó vi-
szonyt ápoljunk. A Kerox minden
egyes dolgozójánál fontos ez a vevő-
centrikusság. Vevőcentrikusságunk és
a jó kapcsolatunk egyértelműen akkor
vezethet előre, ha versenyképes árakat
tudunk nyújtani. Nap mint nap úgy lé-
pünk be ebbe a csodálatos gyárba,
hogy ezt megtesszük. Ezeknek az erős-
ségeknek köszönhetően a Kerox a
világ élvonalában érezheti magát, és
jelen pillanatban a világ negyven or-
szágában közel négyszáz vevőt üdvö-
zölhetünk partnereink között. 

Melyek azok a kihívások, amelyek a
Kerox számára az elkövetkezendő idő-
szakban életbevágóan fontosak, s
ennek érdekében ezt az új gyártócsar-
nokot felépítettük? Folyamatosan és
megállás nélkül újabb és újabb alap-
anyagokat és beszállítókat kell keres-
nünk annak érdekében, hogy a ver-
senyképességünket megtarthassuk.
Nap mint nap ellenőrizni kell a haté-
konysági intézkedések sorát, az apró-
ságoktól a nagyobb volumenű intézke-
désekig. Nap mint nap a hatékonyság
javításán dolgozom én is és a kollé-

XXI. századi üzem épült Sóskúton
Átadták a Kerox Kft. új gyárát
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gáim is. Nagyon fontos a megszerzett
piaci pozícióknak a megtartása. Akár-
csak a sportban, az élre jutni viszony-
lag egyszerű, de az élen maradás na-
gyon kemény munkával érhető csak el.
Bízom benne, hogy a Kerox ebben a
versenyben a jövőben is meg fogja
állni a helyét, mint tette ezt az elmúlt
harminc évben is.

Több mint egy évvel ezelőtt határoz-
tuk el, hogy a Kerox új helyre költözik,
egy új gyárat épít, amely kompromisz-
szumok nélküli termelést nyújt a szá-
munkra. Ennek az új gyárnak a hely-
színe itt, a sóskúti ipari parkban van,
kitűnő strukturális adottságok mellett.
Három autópálya van a közvetlen
szomszédságunkban, és a Budapestet
elkerülő körgyűrű is itt van nagyon
közel hozzánk. Ennek a gyárnak az
alapterülete 22 ezer négyzetméter,
közel a duplája annak, amelyet az
előző telephelyünkön használtunk.
Bátran mondhatom, a XXI. század igé-
nyeinek megfelelő, modern gyár. Szá-
mítógépes épület felügyeleti rendszer-
rel, automatikus tűzjelző és tűzoltó
rendszerrel, egyedi akklimatizálással
és hővisszanyeréssel rendelkezünk. 

További új gépeket is vásároltunk
erre a telephelyre, és automaták be-
szerzésére is sor került. Ezzel együtt a
kapacitásbővítés eredményeképpen
több mint 150 új munkahelyet is terem-
tettünk. Mindez azért valósulhatott
meg ilyen nagyszabásúan, mert a ma-
gyar kormány jelentős segítséget nyúj-
tott ez irányú törekvéseinkhez, és

egyedi kormánydöntés alapján segítette
munkánkat.”

Ezt követően König Ferenc polgármes-
ter lépett a mikrofonhoz. 

„Néhány évvel ezelőtt képviselő-tes-
tületünk úgy döntött, hogy egy kor-
szerű ipari parkot kell létrehozni.
Ehhez kellett infrastruktúra, odavezető
út, vállalkozóbarát ügyintézés. Azt hi-
szem, aki idejött, látta, hogy tervünk si-
került, elképzelésünk gyümölcse kezd
beérni, amit az ide települt üzemek,
cégek növekedése bizonyít. 

Ezek sorában köszönjük a Kerox va-
lamennyi dolgozójának, hogy a szor-
gos és odaadó munkával megteremtet-
ték ennek a gyárnak a bővítési lehető-
ségét, és hozzájárultak az újabb fejlő-
déshez. Örömünkre terveiket meg is
tudták valósítani. 

Köszönöm a kormánynak, és sze-
mély szerint miniszter úrnak is azt a tá-
mogatást, amit Sóskút csak ebben az
évben kapott. Sóskút ebben az évben a
különböző támogatások következtében
négymilliárd forintot meghaladó ösz-
szeggel rendelkezett, amelyeket külön-
böző környezetvédelmi programokba,
helyi vállalkozásokba és vállalkozók
beruházásaiba fektethettek be.

Fejlődésünkre jellemző, hogy nem-
rég jelentette be egy olasz világszínvo-
nalú cég, hogy egy újabb gyárat épít
Sóskúton. Örülünk, hogy megvalósult
a Kerox-beruházás, és további jó mun-
kát, a következő évtizedekben hasonló
fejlesztéseket kívánunk.” 

Ezt követően a polgármester úr az
önkormányzat ajándékaként egy-egy
ólomkristály vázát nyújtott át az üzem
tulajdonosainak és a jelen levő minisz-
ter úrnak.

A kapott ajándékot megköszönve lépett
a mikrofon elé Szijjártó Péter külgaz-
dasági és külügyminiszter. 

„Tisztelt Elnök Úr, Polgármester Úr,
Igazgató Hölgyek és Urak.

Csaknem másfél esztendővel ezelőtt
történt, hogy bejelentettük annak a szer-
ződésnek a megkötését, amellyel Ma-
gyarország kormánya egyedi kormány-
döntésen alapuló készpénztámogatás-
ban részesítette a Kerox Kft.-t. Akkor is
elmondtuk, hogy a magyar gazdaság
nagyon komoly kihívásokkal néz
szembe, az elmúlt időszakban a világ-
gazdaságban és a világpolitikában nagy
átalakulások, embert próbáló kihívások
elé állították az európai gazdaságokat, a
magyar gazdaságot. Ha visszagondo-
lunk 2010-re, öt esztendővel ezelőttre,
azt láthatjuk, hogy akkor a magyar gaz-
daság a szakadék szélén egyensúlyo-
zott, és nagyon kevésen múlt, hogy nem
bukott bele. Az elmúlt öt esztendőben
azonban a magyar gazdaság és a ma-
gyar politika összefogásából, emberek
összefogásából kirajzolódott egy olyan
magyar modell, amely zárójelbe tette
mindazokat a régi közgazdasági dogmá-
kat, amelyeket a közgazdaságtudomá-
nyi egyetemen még tanulhatunk.

Az elmúlt öt esztendőben létrejött
egy olyan modell, mely bebizonyította,
hogy lehetséges egyszerre gazdasági
növekedést produkálni, új munkahe-
lyeket létrehozni, komoly költségve-
tési, pénzügyi fegyelmet tartani és az
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államadósságot folyamatosan csökken-
teni. A régi gazdasági felfogás szerint
mindez lehetetlen volt. Ha visszatekin-
tünk az elmúlt időszakra, akkor azt lát-
juk, hogy 2010 óta 555 ezerrel többen
dolgoznak Magyarországon. Ebben a
növekedésben a versenyszféra játszott
nagy szerepet.

A versenyszférában öt esztendő alatt
összesen 332 ezerrel többen dolgoz-
nak, mint dolgozhattak korábban. Most
már a tizennyolcadik hónapja mond-
hatjuk el, hogy hazánkban több mint
négymillió fölött van a foglalkoztatot-
tak száma, jelenleg 4,2 milliónál is töb-
ben dolgoznak Magyarországon, ilyen
huszonhárom éve nem volt.

Tizenegy éve volt utoljára olyan ala-
csony a munkanélküliség, mint most,
6,4 százalék, és az elmúlt tizenhét
évben nem fordult elő az, ami előfor-
dult tavaly, hogy 14 százalékkal nőttek
a beruházások Magyarországon, 5216
milliárd forint értékben ruháztak be
magyarországi vállalatok. Ezek mind-
mind olyan eredmények, amelyekre
európai összevetésben is mi, magyarok
büszkék lehetünk.

Itt egy olyan vállalat gyárának ava-
tásán vendégeskedünk, amely alapve-
tően exportra dolgozik. Ez azért fontos,
mert a magyar gazdaság egy nyitott
gazdaság, a nyitott gazdaság teljesít-
ményét alapvetően meghatározza az
exportteljesítmény alakulása és az or-
szágba érkező és az ott végrehajtott be-
ruházások mennyisége.

Ha nem tudjuk megoldani azt, hogy a
magyar tulajdonú vállalatok számát nö-
veljük a magyar exportban, akkor az
egész egy féloldalas rendszer. A magyar
export döntő többségét a nálunk termelő

multinacionális vállalatok adják, amit
mi nagyon nagyra becsülünk, és ösztö-
nözzük is ezen vállalatok magyaror-
szági beruházásait és magyarországi te-
vékenységét. Ugyanakkor annak érde-
kében, hogy egy kiegyensúlyozott kül-
gazdasági szerkezettel rendelkezzünk,
jelentős mértékben kell növelnünk azon
magyar vállalatokat is, akik képesek a
külpiacokon megállni a helyüket. Ezért
is tűztük ki célként magunknak azt,
hogy a jelenlegi 2500-3000-ről 12
ezerre emeljük azon kis- és közepes vál-
lalatok számát, akik képesek megállni a
versenyt és helyüket a külpiacokon is. 

Itt egy olyan vállalat gyáravatóján
veszünk részt, amelyet 1993-ban alapí-
tottak, és ma már 600 embernek ad
munkát. Ráadásul az itt helyet foglaló
külhonos vendégek számából látom,
hogy ez a vállalat rendkívül sikeres a
külpiacon. Negyven ország négyszáz
vállalata vásárol ma kartusokat a Ke-
roxtól, és a Kerox tevékenységének
hozzáadott értékéhez tartozik az is,
hogy megmutatja, mi a kartus, mert
nap mint nap használjuk, tehát kapcso-
latban vagyunk vele. 

A kartusgyártásban nagyhatalom va-
gyunk, tekintettel arra, hogy ezzel a
termékkel a Kerox a világ hatvan szá-
zalékát állítja elő. Nem vagyok abban
biztos, hogy hosszú lenne azon magyar
termékek listája, amelyet a világon ma-
gyar földön, magyar emberek ilyen si-
keresen gyártanak.

Terveik szerint rövid időn belül elérik
a 22 milliárdos kartusgyártást, amely-
nek felét Kínába exportálják. Ez azt je-
lenti, hogy a kormány fejlesztésnyitási
stratégiájával összhangban a vállalat a
keleti piacokon is sikeres tud lenni, már-

pedig a magyar gazdasági növekedés, a
magyar külgazdaság hosszú távú straté-
giájának alapvető feltétele, hogy a tra-
dicionális, európai-transzatlanti piaca-
inkon túl meg tudjuk állni a versenyt.
Amikor a keleti piacokról beszélünk,
akkor még mindig vannak közöttünk
olyanok, akik könnyelműen legyinte-
nek: „ó, a keleti piacon meg tudjuk állni
a versenyt”. Ez így nem igaz. Mennyi-
ségi és minőségi előrelépés szükséges.

Ha valaki versenyképes kíván lenni,
akkor folyamatosan növelni kell a kapa-
citását, folyamatosan előre kell lépni az
előállított termékeknek a minőségében
is. Ezért is fontos ez a mai beruházás.

A cégnél 4,5 milliárd forintból épí-
tettek új gyárat Sóskúton, ezáltal 150
új munkahelyet teremtettek, és tech-
nológiai, illetve gépi fejlesztést is vég-
rehajtottak. Magyarország kormánya
örömmel támogatta ezt a beruházást
355 millió forinttal, hiszen ez a válla-
lat magyar embereknek ad munkát,
igazi magyar külgazdasági sikert arat,
amikor 40 ország 400 vállalatát tud-
hatja a vevői között. A Kerox kapaci-
tásának bővítése további magyar vál-
lalatok számára biztosít fejlődési le-
hetőséget, mivel beszállítóinak 76,3
százaléka magyar. Ez azt jelenti,
ahogy bővíti kapacitásait, úgy kapnak
újabb és újabb támogatást a Kerox
magyar beszállítói, így tehát a már
említett munkahelyteremtés növeke-
dése, több százas nagyságrenddel fel
tud érni.

A kerámiagyártás az egyik olyan ipa-
rág, amely biztosan állja a versenyt. Az
idei esztendő első nyolc hónapjában ki-
lencszázalékos növekedést tud felmu-
tatni úgy, hogy bevételének 97 száza-
léka bizony exportból származik.

Engedjék meg, hogy befejezésül kö-
szönetem fejezzem ki a Kerox vala-
mennyi munkásának, hiszen az Önök
szorgalma, elkötelezettsége nélkül ez a
munka és cég bővítése, az új üzem lét-
rehozása nem jöhetett volna létre.”

Az ünnepi beszéd elhangzása után
került sor a hivatalos átadási ceremó-
niára, amelyet a működő gyár bemuta-
tásával fejeztek be a házigazdák.

Pusztay Sándor
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A különböző sajtótermékek-
ben olvashatjuk, rádióban, te-
levízióban hallhatjuk, hogy
Magyarországra a folyamatos
gazdasági növekedés a jel-
lemző. Mint a térség ország-
gyűlési képviselője, Ön ho-
gyan ítéli meg a jelenlegi hely-
zetet?

– Nem csupán a reklámokból, sok-
kal inkább a valós gazdasági adatok-
ból látható, hogy Magyarország job-
ban teljesít. Egy stabil gazdasági nö-
vekedésnek az alapja – ha megnéz-
zük a hasonló adottságokkal mű-
ködő országok helyzetét –, hogy ala-
csony az infláció, kezelhető, nullá-
hoz közeli a költségvetési hiány és
viszonylag alacsony, jól finanszíroz-
ható az államadósság. Magyaror-
szágnak nem volt a rendszerváltozás
utáni történetében olyan helyzet, hogy
ez a három feltétel egybeessen. Ma azt
látjuk, az infláció alacsony, csökkenő
tendenciájú az államadósság és csök-
ken a külföld felé fizetett adósságunk
is. 2012-ben először jelenthettük ki,
hogy tartósan három százalék alatt van
a költségvetési hiány, ami ma kettő
százalék. A cél, ami nagyon merész el-
képzelése a kormánynak, hogy null-
szaldós legyen, ez viszont azt jelenti,
hogy nem lesz költségvetési hiányunk.
Ezt a célt 2018-ra, de legkésőbb 2019-
re szeretnénk elérni. A felsorolt három
dolog biztosítja a tartós gazdasági nö-
vekedést, a jólétet a polgároknak és
megfelelő gazdasági környezetet a vál-
lalkozóknak. A 2010 óta tartó követke-
zetes gazdaságpolitikával sikerült ezt
elérnünk, és ha a perspektívát nézzük,
a Pest megyei 1. számú választókerület
legtöbb helyén az elért eredmények
alapján a 2015-ös év optimizmusra
adhat okot. 

– Sóskút és Pusztazámor tekintetében
milyen változásokat tapasztalt?

Megítélésem szerint kiválóak a kap-
csolataim a polgármesterekkel. Sóskút
esetében befejezéséhez közeledik a
csatorna-beruházás és a szennyvíztisz-
títót is a napokban adták át. A település
vezetői évekkel korábban helyes irányt
tűztek ki a fejlődés tekintetében és ezt
az ügyes településpolitikát, gazdaság-
fejlesztési tervet magam is támogatom.
Az autópálya közelében kialakított
ipari park fejlesztése olyan adóerő,
amely okos felhasználással megfelelő
pénzügyi alapot teremthet a sóskútiak
számára. Ez a fejlődés azt is jelenti,
hogy növekedhet a település karakteres
jellege, közösségteremtő és megtartó
ereje.

Pusztazámor esetében tudni kell,
hogy a lakossági adottságok tekinteté-
ben egy kis településről van szó, amely
viszont kifejezetten jó anyagi kondíci-
ókkal rendelkezik. Az itt élők számára
az önkormányzat – lehetőségeihez

mérten – kellő jövőképet biztosít és
ebben a közös munkában magam is
szívesen veszek részt. 

– Néhány napon belül itt az év
vége és a jövő év kezdete, ami min-
denki számára alkalmat adhat arra,
hogy valamilyen számvetést készít-
sen. Ön mit kíván az Olvasóknak?

– Elsősorban azt kívánom, hogy
szeretetben, békében, családjuk kö-
rében ünnepeljék az Úr Jézus meg-
születését, amely hagyományosan
keresztény indíttatású ünnep, ezért a
vallásos embereknek nagyon fontos
esemény, ám hasonlóan ülik meg
Magyarországon azok is, akik nem
vallásosak. Az ünnep alkalom arra
is, hogy elgondolkozzunk azon,
lesz-e erőnk, hitünk, lelki- és szel-
lemi képességünk, hogy megvédjük
ezeket a hangsúlyos lelki tartalma-
kat. Az a veszély, ami a mai világ-
történelem alakulásában fel-fel sej-

lik, megingat-e minket abban, hogy a
családok összetartozását meg tudjuk-e
védeni?

A jövő esztendővel kapcsolatban azt
szoktuk mondani, hogy bővelkedő újé-
vet kívánunk mindenkinek. Ezen túl-
menően most azt is el kell mondani,
hogy a jelenlegi társadalmi kihívások
más természetűek, nemcsak a magyar
embereknek ad feladatot és elmélyült
újragondolást az európai élet mibenlé-
tének, az abban foglalt emberi remény-
nek, hanem az egész európai közösség-
nek. Magyarország, a magyar polgár-
ság abban biztos hátteret ad, hogy Eu-
rópa az maradjon, ami volt. Amennyi-
ben ez a múltra épülő közösség meg-
marad, akkor abban is biztosak lehe-
tünk, hogy van jövő Európában keresz-
ténynek és magyarnak egyaránt. Ezt a
békés, boldog jövőt kívánom minden-
kinek a 2016-os esztendőre. 

– Köszönjük a beszélgetést.

Pusztay Sándor

Töretlen fejlődés Sóskúton
Beszélgetés dr. Aradszki András országgyűlési képviselővel
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„Anyatejes világhét” rendezvény soro-
zathoz csatlakozva, Sóskúton a védőnők
is rendeztek egy kis ünnepséget. Mi vé-
dőnők nagyon fontosnak tartjuk, hogy
minél több anya a lehető leghosszabb
ideig táplálja gyermekét anyatejjel. E
rendezvény is azt a célt szolgálja, hogy
megerősítsük és segítsük az anyukákat,
családokat abban az elhatározásukban,
hogy az anyatejes táplálás milyen fon-
tos, és hogy az édesanyák minél tovább
tudják szoptatni gyermekeiket.

2015. szeptember. 15-én 10.30 órai
kezdettel Sóskúton a Védőnői Tanácsa-

dóban, Sóskút és Pusztazámor települé-
seken lakó egy év alatti gyermeküket ne-
velő anyukáknak ünnepséget tartottunk.

A védőnői tanácsadó váróhelyiségét
egy kicsit átrendeztük, a köszöntő-vi-
rágok és a vendéglátás részét képező
friss gyümölcsök, ásványvíz, gyü-
mölcslé, és finom rágcsálni valók is az
asztalokra kerültek. 

Az idei rendezvényünkre ismét elfo-
gadta meghívásunkat és megtisztelt je-
lenlétével a „Gyógyfű Kft” egyik cég-
alapítója, Molnárné Bosznai Éva. Ez-
úton is köszönjük a gyógynövényekről

és ebből készült teákról szóló ismerte-
tőt, valamint a cég mintatermékeit.  

Meghívásunkat szintén elfogadta és
hangulatos zenei műsort adtak  elő az
Andreetti Károly Általános és Művé-
szeti Iskola citerán játszó tanulói, fel-
készítő tanárnőjük, Köhler Erzsébet.

Rendezvényünket támogatta még:  
• Sóskút Község Önkormányzata
• Sóskút Fruct Kft.
• Szolnoki Isvánné /Tünde virágos/

Dr. Gálné Szegő Ágnes; 
Demeterné Orosz Judit

Védőnők

Anyatejes nap Sóskúton 2015 őszén
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Nagyon köszönöm minden kedves
kollégámnak, diáknak, szülőnek, tá-
mogatóknak azt a segítséget, amellyel
hozzájárultak idén is a SZÜLŐK -
NEVELŐK báljának sikeréhez!

Boldog vagyok, hogy ehhez a kö-
zösséghez tartozhatok!

Minden kedves olvasónak, kedves
szülőnek, kollégának, Andreettis diák-
nak, és a falu minden lakójának KEL-
LEMES KARÁCSONYI ÜNNEPE-
KET ÉS NAGYON BOLDOG ÚJ
ESZETENDŐT KÍVÁNOK Ady
Endre gyönyörű versének néhány so-
rával! 

Kuzselné Schóber Ágnes 
igazgató

Köszönet „Harang csendül,
Ének zendül,
Messze zsong a hálaének,
Az én kedves kis falumban
Karácsonykor
Magába száll minden lélek.

Minden ember
Szeretettel
Borul földre imádkozni,
Az én kedves kis falumba
A Messiás
Boldogságot szokott hozni.”

(Ady Endre)

Szülők – Nevelők Bálja

Az idei tanévben november 28-án kezdődött a Sóskúti Ok-
tóber Fest. Igen! Jól olvasták! Az Andreetti Károly Általános
Iskola és Művészeti Iskola Szülők-Nevelők Bálján, este
nyolc órakor kezdődött az ünnepi megnyitó iskolánk növen-

dékeinek és a Sóskúti Hagyományőrző Tánccsoport elgon-
dolkodtató, fantáziát megmozgató divatbemutatójával, amit
a tanár kollégák vidám, osztrák havasokat idéző üdítő mű-
sora követett.

Fellépőink között üdvözölhettük Brunner Mártát és Ács Bá-
lintot, akik slágerekkel örvendeztették meg a közönséget. A
zenét idén a Lohr Kapelle zenekarnak köszönhettük, a tánc-
mulatság tombolahúzással fűszerezve egészen hajnalig tartott. 

Köszönettel tartozunk technikai dolgozóinknak és a művé-
szeti igazgatóhelyettesnek, akik fantasztikus dekorációval
emelték az est hangulatát. A bál igazi „motorjai”, Kuzselné
Schóber Ágnes igazgatónőnk és Kuli Tünde az SZMK elnöke
voltak, mint minden évben immáron nyolcadik esztendeje.

Mintál Borbála
tanítónő



A Sóskúti Szlovák Önkormány-
zat a november 26-án tartott
közmeghallgatásán beszámolt a
2015-ben végzett munkájáról,
választ adott az egy évvel koráb-
ban a hallgatóság részéről felve-
tett kérdésekre, és jelzett né-
hány programot a 2016-os év
első felére.

2015. február 21-én szlovák hagyo-
mányteremtő szándékkal a Sóskúti
Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat
első alkalommal és a települési önkor-
mányzat komoly támogatásával meg-
rendeztük a nagysikerű Trubelka fesz-
tivált, melyen a szereplőkön kívül kb.
200-an vettek részt. A rendezvényen
megjelent Aszódi Csaba András a Pest
megyei Szlovák Önkormányzat elnöke,
aki köszöntötte a megjelenteket, és dr.
Király Katalin. Készülve a fesztiválra
szlovák önkormányzatunk képviselői
felkeresték és meghívták a faluban élő
azon asszonyokat, akik ismerik a süte-
mény elkészítésének módját. A trubelka
sütésre 23 asszony jelentkezett. A
„nemzetközi” zsűri – Pest megyei Szlo-
vák Önkormányzat elnöke, a Tárnoki
Szlovák Önkormányzat képviselője, te-
lepülésünk polgármestere, a teleülés
egy képviselője, valamint független
meghívott zsűritagokból állt. A ver-
senyre vándordíjat alapítottunk, amit
minden évben a legjobb trubelkát sütő
asszony, vagy ember őrizhet egy évig.
A zsűrizés külön teremben történt,
ezzel egy időben a tekintélyes létszámú
közönséget műsorral szórakoztattuk. A
rendezvényt a Sóskúti Fúvós Zenekar
szlovák polkákkal nyitotta meg, majd
az óvoda és az általános és művészeti
iskola néptánc tagozatos diákjai szlo-
vák játékot adtak elő szlovák nyelven:
„Gyertek haza ludaim” címmel. A
Nagynapocska táncos diákjai Sóskúti
polkával köszöntötték a nézőket. Csat-
lakozott hozzájuk a szlovák hagyomá-
nyokat ápoló felnőtt Večernica tánccso-
port, így kicsik és nagyok, szülők és

unokák táncoltak együtt. Ezután Városi
Jánosné a Večernica tánccsoport egyik
tagja szlovák dalokat énekelt. 

Miután a zsűri befejezte munkáját ki-
osztotta a helyezésekért járó díjakat, és
megkezdődött a feltálalt trubelka kós-
tolása, ami nagy sikert aratott a jelen-
lévők körében. Támogatónk volt: a te-
lepülés önkormányzata, az óvoda, az
általános iskola művésztagozatos Kis-
napocska és Nagynapocska táncosai,
valamint és a helyi fúvós zenekar. Jó
együttműködést alakítottunk ki a
szomszédos Tárnok település Szlovák
Nemzetiségi Önkormányzatával, akik
vendégeink voltak. 

Húsvét előtti héten, illetve a tavaszi
szünet előtt az iskolában hon- és nép-
ismereti óra keretében, hagyományte-
remtő szándékkal a fiúkat a sóskúti
szlovák sibafonás rejtelmeibe igyeke-
zett bevezetni Jurák Károly, Melis Ká-
roly és Roller János. Ennek keretében
a gyerekek megismerhették a szokás
kialakulását, a sibafonás csínját-bínját,
és a sibáláshoz tartozó szlovák versi-
két. Míg a fiúk a sibát fonták, addig
egy másik teremben a lányok a tojás-
festést és annak írókázását tanulták. A
foglalkozáson 40 tanuló vett részt. 

Április 18-án a Sóskúti Lovas és Él-
ménypark felkérésére Tavaszköszöntő
rendezvényükön nagysikerű sóskúti
szlovák viselet kiállítást és bemutatót
tartottunk. Célunk volt, hogy a helyi
régi szlovák viseletet minél többen
megismerhessék. A kiállítás melyről a
vendégkönyvi bejegyzések is tanús-
kodnak. A létesítmény vezetője Len-
gyel Miklós levélben köszönte meg ki-
állításunkat, melyet támogattak azzal,
hogy 18 próbababát biztosítottak, me-
lyeket a Večernica által összegyűjtött
sóskúti szlovák eredeti viseletekbe öl-
töztettünk fel. A látogatók száma kb.
100 fő volt.

A sóskúti szlovák hagyományok ke-
retében június 6-án megrendeztük a IX.
Kapusztnyik gasztronómiai fesztivált.
Minden évben a fesztivál keretében kö-
szöntjük a faluban élő legidősebb szlo-

vák asszonyt, vagy férfit. Idén a 90 éves
Kovács Jani bácsi volt az ünnepelt. A
fesztiválra a faluban sokan sütnek ka-
pusztnyikot, amit a megválasztott zsűri
értékel, és eredményt hirdet. A zsűrizés
ideje alatt az idén felavatott szabadtéri
színpadon néptánc és népzene szóra-
koztatta a közönséget. Táncoltak a mű-
vészeti iskola néptáncos diákjai, a szlo-
vák hagyományápoló Večernica néptán-
cosai, és más szlovák településekről
meghívott tánccsoportok, így Pilisszent-
keresztről és Tárnokról. A rendezvény-
nek a sóskúti ifjúsági fúvósok hangver-
senye adott keretet. Mindig gondolunk
a gyerekekre is. Kézműves foglalkozás,
arcfestés, ugráló vár várja őket, amit na-
gyon szeretnek. Támogatóink: Sóskút
önkormányzata, Andreetti Károly Álta-
lános és Művészeti iskola, társszervező-
ként  a Pest megyei Szlovák Önkor-
mányzat, Országos Szlovák Önkor-
mányzat, Bíbok Pincészet, Sóskút Fruct
Kft. A résztvevők száma évtől évre nő.
A látogatók száma 150-200 fő és na-
gyon sok gyerek. 

Szeptember 19-én, hogy Szlovákia
egyes részeit, városait megismerjük ki-
rándulást szerveztünk Rimaszombatba
és Fülekre, melyre a Tárnoki Szlovák
Önkormányzatot is meghívtuk. Rima-
szombatból elszármazott idegenveze-
tőnk volt, aki nagy szeretettel és széles
ismeretek birtokában mutatta be váro-
sát Rimaszomatot, a Kurinci tavat és
környékét. A füleki várban helyi ide-
genvezető ismertette a vár történelmét,
bemutatta múzeumát. Hazafele Sáto-
rosbányácska faluban a Maly Mlyn ét-
terembe tértünk be, ahol megkóstoltuk
a szlovák konyha finomságait. Az étte-
remben búcsúzóul sikeres kórus hang-
versenyt rögtönöztünk. Tárnokról és
Sóskútról egy teljes buszt megtöltő csa-
pat, 50 fő vett részt a kiránduláson. 

A nyár folyamán megkeresés érkezett
a Pestvidéki Szlovákok Regionális Egye-
sületének elnöke részéről. Könyv készül
a Pest megyei szlovák településekről,
melyben szeretnék bemutatni e falvak
épített örökségeit, valamint találkozni
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idősebb emberekkel, akik egy-egy régi,
érdekes eseményt tudnak elmesélni. Így
Sóskútat is felkeresnék. Erre a találkozóra
október 6-án került sor. A helyi nyugdí-
jas klub és a Kertbarát klub idős embereit
felkerestük és kértük, hogy vegyenek
részt ezen a találkozón, amit örömmel
vállaltak.  A települési önkormányzat ta-
nácstermében nyolcan jelentek meg, akik
70-85 év korúak voltak. Nagyon jó han-
gulatú és tartalmas két órás beszélgetésre
került sor, meséltek régi emlékeikről, a
szlovák szokásokról, egy-egy régi ese-
ményhez kapcsolódó emlékeikről. A dél-
után befejezéseként elénekeltek néhány
sóskúti szlovák éneket. 

November 28-án „A
sóskúti szlovák viselet
és a mai divat ötvözete
mindennapi öltözködé-
sünkben” című divat-
bemutatóra került sor az
iskola tornatermében
délelőtt 10 és este 20
órától. Meghívtuk a Ha-
gyományőrző Nyugdí-

jas Klub, a Kertbarát Klub tagjait, és
azokat az adományozókat, akiktől a sok
szép viseletet kaptuk. Nekik név szerint
is szeretnék köszönetet mondani: And-
rejkovics Imréné, Chrenkó Jánosné, ifj.
Csernyák György, Csóti Mihályné,
Geng Ferenc, Hula Jánosné, Keresztes
Jánosné, Lizicska Jánosné, Marczinko-
vics Imréné, Melis Ferencné, Mihalicza
Ágnes, Monostori Endréné, Pluhár Gá-
borné sz. Polacsek Ibolya, Popják Im-
réné, Szimandl Béláné, Ulehla Jánosné
és Veszeli Béláné. Szeretném külön ki-
emelni azt a csodaszép menyasszonyi
ruhát, amit eredeti alapján Monostori
Endréné varratott és adományozott a
Večernica tánccsoportnak. Az eredeti
ruhát egy 1935-ben tartott esküvőn vi-
selte a menyasszony. Köszönjük.

Az év folyamán sikerült összegyűj-
teni és feldolgozni a sóskúti szlovák
esküvői szokásokat, valamint rögzí-
teni a karácsonyi, nagyböjti, temetési
és néhány egyéb sóskúti szlovák éne-
ket. Ezt a szöveg és hanganyagot
egész évben Jámbor Lászlóné és Mo-
nostori Endréné hathatós közreműkö-
désével tettük. Akik elmondták emlé-
keiket, vagyis adatközlők voltak,

Román Róbertné, Lizicska Jánosné és
Kovács János bácsi. Az anyag feldol-
gozása folyamatban van. 2016-ban ter-
vezzük, hogy a sóskúti szlovákok kul-
túrája tananyagként a magyar közok-
tatás E – tudásbázisában, a Sulineten
elhelyezésre kerül és hozzáférhető
lesz. 

A 2015. november 26-án megtar-
tott közmeghallgatás  

A közmeghallgatáson felvetett kér-
désekre a következő választ adjuk.

1. Sóskúti könyv. Az anyag összeállt.
A további munkák folyamatban
vannak. A képek szlovák felirato-
zásától terjedelmi okokból elte-
kintettünk, de a könyvről lesz egy
rövid szlovák összefoglaló.

2. Megvalósult és hagyományte-
remtő szándékkal megszerveztük
az I. Trubelka fesztivált.

3. Megvalósult a húsvéti sibálás fel-
elevenítése.

4. Ugyancsak megvalósult a szlová-
kiai kirándulás. 

5. Kapcsolatfelvétel más, az ország-
ban működő szlovák önkormány-
zattal. Egyenlőre a Tárnoki Szlo-
vák Önkormányzattal alakítottunk
ki, és állunk velük szoros kapcso-
latban. 

6. Szeretnének egy sóskúti szlovák
szakácskönyvet. Ebben az évben
erre nem volt energiánk, két
könyv párhuzamos anyaggyűjtése,
írása időhiány miatt nem volt le-
hetséges. Amennyiben továbbra is
szeretnék, javaslom mindenki, aki
valamilyen szlovák étel vagy sü-
teményreceptet ismer, írja le. Ösz-
szegyűjtjük és megpróbálunk a ki-
adásra pénz pályázni. Egy-egy ki-
advány nagyon költséges, amire a
mi kereteink nem elegendőek.

7. A Liget utcai temetőben a régi sír-
kövek emlékparkba helyezése. A
települési önkormányzat dolgozik
a témán.

8. A tájházzal kapcsolatban előrelé-
pés nincs.

9. A Szlovákiába kitelepült sóskuti-
akkal kapcsolat keresése, kapcso-

latfelvétel. Idén erre nem került
sor, de szeretném, ha ebben segí-
tenének. A faluban sokan jobban
ismerik azokat a családokat, akik
kitelepültek és még vannak sós-
kúti kötődésük. Ilyen alapon eset-
leg jövőre meg lehetne szervezni
egy közös sóskútiak és a Sóskútról
elszármazottak találkozóját.  

2016. évi elképzeléseink

A 2016. évre vonatkozó munkatervünk
még nem teljes, de van néhány rendez-
vényünk, ami biztos.

Január 22-én Sóskúton tartja a DO-
LINA, Pestvidéki Szlovákok Regioná-
lis Egyesületének éves közgyűlését,
melyen a Pest megyei szlovák önkor-
mányzatok képviselői vesznek részt. A
rendezvény lebonyolítását a Sóskúti
Szlovák Önkormányzat vállalta. 40-50
fő részvételére számítunk. 

Január 30-án délutánra szervezzük
a 2. Trubelka fesztivált, hasonló
módon, mint 2015-ben. Önök előtt
most ismerté vált az időpont. Legalább
annyi versenyzőre, vendégre, és támo-
gatóra számítunk, mint tavaly. 

Május 14-15-én két napos kirándu-
lást szervezünk a Tárnoki Szlovák Ön-
kormányzattal közösen, melyre már
most 48 jelentkezőnk van, de még né-
hány szabad hellyel rendelkezünk. Úti
cél: Vértesszőlős szlovák tájház meg-
tekintése, Jeli arborétum, Szombathely,
Kőszeg, Bozsok, Velem. 50 főre szá-
mítunk.

Június 4. délután - X. Kapusztnyik
fesztivál, hagyomány szerinti szlovák
gasztronómiai délután Sóskúton. Jubi-
lálunk. Szervezés az eddigiekhez ha-
sonlóan. 

Szeptemberben hagyományteremtő
szándékkal egy napos kirándulást ter-
vezünk Szlovákiába. 

Prajem každému veselé Vianoce 
a  úspešný nový rok 2016.: 

Papp Istvánné, Patocskai Nikolett,
Horváthné Körtvélyesi Ivett, 

Városi Jánosné a Sóskúti Szlovák 
Önkormányzat képviselői.



Kuzselné Schóber Ágnes igazga-
tónő ünnepi köszöntőjéből…

Immár nyolcadszor ér az a megtisztel-
tetés, hogy október 23-i ünnepünkön -
melyre kisközségünk szűk körében
emlékezünk – elmondhassam gondola-
taimat.  

Ezek a gondolatok ugyan történel-
münk egyik jeles napjához kanyarod-
nak vissza, de értelmük akkor lesz, ha
előre mutatnak, ha a visszapillantás az
előre tekintésben segít minket. 

Ezzel nem szeretném az ünnep ke-
gyeleti jellegét eltörölni, vagy hőseink,
hősi hallottaink dicsőségének fényét
elhomályosítani, mert:

„Amit magunknak csinálunk, az ve-
lünk hal meg. Amit másokért és a világ-
ért teszünk, megmarad és halhatatlan.”

S az, hogy most összegyűltünk ezen
a napon, azt bizonyítja, hogy amit ők
tettek azt másokért, a világért, nem-
zetükért tették, tehát megmarad és
halhatatlan.

De hiszem, hogy akik életüket adták
ezért a nemzetért, a rájuk való emlé-
kezés értelmét abban látnák, hogy pél-
dájuk saját sorsunk alakításában, saját
döntéseink, céljaink és értékítéletünk
átértékelésében legyen segítségünkre.

Így próbáljunk most emlékezni!
Annyi mindent mesélhetnénk azokról

a napokról, amikor ennek a nemzetnek
a szíve ismét egy ütemre dobogott.
Én most úgy érzem, hogy számunkra a
legfontosabb üzenet az egészséges ön-
bizalom az önmagunkba, kisebb és na-
gyobb közösségeinkbe és nemze-
tünkbe vetett hit lehet.

Kiábrándultak vagyunk, elégedetle-
nek, pesszimisták és szomorúak. Ha
megyünk az utcán az emberek ábráza-
tát a gondok barázdálta arcvonások,
tekintetüket a tehetetlenség, a hitetlen-
ség, a közöny szürke vízözönének üres-
sége jellemzi.

A félig telt poharat lehet félig üres-
nek és félig tele pohárnak nevezni, s mi
hajlamosak vagyunk félig üresnek
látni. De… valahol legbelül mi mégis
optimisták vagyunk, s hiszünk a
jóban, a szépben, a jövőben, ma-
gunkban, gyermekeinkben, unoká-
inkban, nemzetünkben!

Így azt üzenjük, hogy mindazok,
akik hisznek és hinni szeretnének a

szebb jövőben jobb, ha azt sulykolják
belénk, hogy élni akarásunk, jeles múl-
tunk, öröklött vonásaink, nemzetünk
szocializációs terei a családtól az óvo-
dán, iskolákon át a munkahelyekig, s
az informális, baráti közösségekig és
civil vagy egyházi csoportok közegeiig
alkalmasak arra, hogy ezt a nemzetet
életképessé tegyék. Így a magyarság
még sokáig színesítheti globalizálódó
bolygónkat.

Minden korban voltak nehézségek,
válságok, sőt világégések, háborúk,
olyan természeti katasztrófák, járvá-
nyok, melyeket mi szerencsére csak a
könyvekből vagy a hírekből ismerünk.
Churchill gondolatai ezt a fajta pesszi-
mizmust is kiirtják belőlünk:

„Az optimista minden vészhelyzetben
lehetőséget lát – a pesszimista veszélyt
lát minden lehetőségben.”

Legyünk olyanok, akik lehetőséget
látunk a vészhelyzetben, s a vészhely-
zet lehetőséggé fog válni!

Anatole France szerint a „Nagy dol-
gok megvalósításához nem csak csele-
kednünk kell, de álmodoznunk is; nem-
csak terveznünk, de hinnünk is.”

„A tegnap bánkódásai és a holnap
álmai között vannak a ma lehetőségei.”

Feladatunk az, hogy: 
– Legyünk lelkesek, pozitívan gon-

dolkodó emberek!
– Legyünk önmagunk az a változás,

amit a világban látni akarunk!
– Lássunk lehetőséget a vészhelyze-

tekben is!
– Merjünk álmodni és hinni álmaink-

ban!
Ha az 56-os hősökre emlékezünk,

nem fogjuk elfelejteni, hogy önma-
gunkban kell keresni az erőt min-
denhez.
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Hiszünk a jóban, a jövőben



Az idei éves programunkat februárban
állítottuk össze, szerepelt benne
munka, pihenés és kirándulás is. A
tagok létszáma ugyan 34 fő, de akikre
a munkában számítani lehet mindössze
tíz ember, a többiek már az egészségük
és idős koruk miatt nem tudnak fizikai
munkát végezni. Sajnos fiatalabbak
nem jelentkeznek a tagok közé, talán
mert nem szívesen végeznek közösségi
munkát, a saját szabadidejüket arra ál-
dozva, hogy a környezetüket szebbé te-
gyék. 

Így lehet, hogy jövőre egy hónapban
csak egyszer jövünk össze, beszélge-
tünk és részt veszünk a községbeli ren-
dezvényeken. Természetesen augusz-
tus 20-án az új kenyér ünnepét to-
vábbra is megtartjuk. 

Ebben az évben az időjárás és a falu-
ban történő csatornaépítési munkák
miatt sajnos nem tudtunk eleget tenni
a vállalt faluszépítési munkálatoknak,
de azért igyekeztünk időben szebbé
tenni a tereket és a nyári nagy hőség el-
lenére az évelő virágaink is szépen vi-
rágoztak.

Munkáinkról az alábbi havi bontás
szerint számolok be. 

Februárban az idei első Trubelka
fesztiválon vettünk részt, pár tagunk be
is nevezett.

Márciusban iskolai ünnepségen és
koszorúzáson voltunk.

Áprilisban volt az első taggyűlésünk,
ahol az éves programot ismertettük a
tagoknak. Április 17-18-án bolhapiacot
tartottunk.

Májusban majálist ünnepeltünk és
névnapot tartottunk, üstben főzött gu-

lyásleves és sütemény volt a menü.
Agárdon voltunk fürödni és tíz fő Pün-
kösdi kiránduláson vett részt Románi-
ában.

Júniusban taggyűlést tartottunk,
megvitattuk az aktuális eseményeket.
Részt vettünk a Kapusztnyik fesztivá-
lon és a sütésben első helyezést értünk
el. Agárdon voltunk fürödni, levendula
túrára mentünk, páran szedtünk, és a
többiek Gizike pincéjénél vártak min-
ket frissítővel és zsíros kenyérrel. 

Júliusban fürödni voltunk Agárdon
és az Anna bál sajnos elmaradt. A
Krisna völgyi búcsút voltunk megte-
kinteni, sokan eljöttek velünk. 

Augusztusban taggyűlést tartottunk,
hogy megbeszéljük a terménykiállítás
részleteit. Az időjárás viszontagságai
ellenére azért sikerült elég sok ter-
ményt és virágot gyűjtenünk és süte-
ményekkel kiegészítve tettük színvona-
lasabbá a kiállítást. 

Kirándultunk Jósfafőn és Aggtele-
ken. Megtekintettük Lillafüredet és a
kisvasutat, sokan még úttörőként, diák-
ként jártak erre. Lehetőségünk volt a
világ legnagyobb könyvének megte-
kintésére is. 

Szeptemberben a taggyűlésen él-
ménybeszámolót tartottunk a kirándu-
lásról és voltunk fürödni Agárdon.
Részt vettünk a Vecsési káposzta fesz-
tiválon, külsősökkel együtt. 

Októberben névnapoztunk, a kö-
szöntés után zsíros kenyérrel lila
hagymával és süteményekkel, vala-
mint énekkel ünnepeltünk.Voltunk fü-
rödni Agárdon, 16-17-én bolhapiacot
tartottunk. Részt vettünk az iskolai
ünnepségen és az azt követő koszorú-
záson. 

Novemberben voltunk utoljára fü-
rödni Agárdon, elvégeztük a virágok
téliesítését. Legközelebb december-
ben a Karácsonyi ünnepségen találko-
zunk.

Novembertől februárig szünetet tar-
tunk, a kapcsolatot tartjuk egymással,
beteg társainkat megyünk megláto-
gatni. A karácsonyi ünnepséggel az
egész évet lezárjuk. 

Ezúton megköszönöm a tagok egész
évi munkáját, szeretném ha a jövőben
is támogatnák a Kertbarátok Köre
munkáját. 

A Község polgárainak is köszönöm,
hogy rendezvényeinket meglátogatták
és ezúton kívánok Kellemes Karácso-
nyi Ünnepeket és Békés Boldog új esz-
tendőt mindenkinek.

Melis Ferencné
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A sóskúti Kertbarátok 
Beszámoló a 2015. évi működéséről



16 Sóskúti Híradó – 2015/5 Civil élet

Engedjék meg a kedves Olvasók, hogy
kicsit elfogultan írjak néhány megem-
lékező sort a XX. század egyik legna-
gyobb fúvószenészéről, Ernst Mosch-
ról, aki, ha élne, november 7-én ünne-
pelte volna 90. születésnapját. 

1925-ben az akkor már Csehszlová-
kiához csatolt német területen, Eger-
land-ban fekvő kisvárosban, Zwodau-
ban látta meg a napvilágot. Édesapja
bányász, édesanyja fonónő volt. Nyolc
évesen kezdett szárnykürtön, majd he-
gedűn tanulni és hamarosan tudatosult
benne, hogy a zenészi életpályát vá-
lasztja. 18 évesen katonazenész lett és
ekkor már végleges hangszerén, a har-
sonán játszott. A II. Világháború végén
visszatért hazájába, ám politikai és
nemzetiségi üldözöttség okán család-
jával Münchenbe költözött. 1946-tól
tíz éven keresztül különböző zeneka-
rokban közreműködőként tevékenyke-
dik, elsősorban, mint jazz zenész.
1956-ban megalapítja az Egerländer
Musikanten nevű fúvószenekarát, ame-
lyet 1999-ben bekövetkezett haláláig
vezet. 

Négy évtizedes tevékenysége során
több mint 400 hanghordozója jelent
meg, amelyek közül több vált hihetet-
len gyorsasággal aranylemezzé. Jelen-
tős azoknak a fúvós polkáknak, kerin-
gőknek és indulóknak a száma is, ame-
lyeket ő komponált, nagyrészükhöz

szöveget is írt. Művei elsősorban a ha-
zaszeretetről, honvágyról, emberi érzé-
sekről szólnak. Sok olyan darabot is
felvett repertoárjába, amelyeket talán
soha sem ismert volna meg a világ, ha
nem ő mutatja be őket, népszerűsítve
ezzel a fúvószenét. Az ebben a műfaj-
ban tevékenykedő fúvószenészek kö-
zött mindezidáig talán ő az egyetlen,
aki zenekarával bemutatkozhatott a
New York-i Carnegie Hall színpadán is.

Születésnapján volt szerencsém Szal-
mási Attila zenész barátom társaságá-
ban elzarándokolni a választott lakhe-
lyén fekvő sírjához, a festői környezet-
ben elterülő Germaringenbe, ahol a
sóskúti a biatorbágyi, valamint a pilis-
vörösvári Bravi Buam zenekarok nevé-
ben elhelyeztük a megemlékezés ko-
szorúját a következő felirattal: „Deine
Melodien klingen ewig, ruhe sanft
Blasmusik-König!”

Magyarul: „Dallamaid örökké szól-
nak, nyugodj békében Fúvószene kirá-
lya!”

Kaszás Sándor

A fúvószene „Királya” 90 éves lenne

A Sóskúti Fúvószenei Egyesület ezúton mond kö-
szönetet mindazoknak, akik a 2014. adózási évben
egyesületünk célkitűzéseinek támogatására a Sós-
kúti Ifjúsági Zenekar számára ajánlották fel adójuk
1 %-át. Örömmel jelenthetjük, hogy a befolyt összeg
nagysága az idén: 611 399  Forint volt, melyet
egyesületünk a zenekar fenntartására, valamint nyári
zenei táborunk lebonyolítására fordít. Köszönjük,
hogy segítenek céljaink elérésében, kérjük önöket,
hogy a jövőben is támogassák a Sóskúti Fúvószenei
Egyesületet! 

Adószámunk: 18683655-1-13

A Súskút 2000. Társaság 
és a Večernica tánccsoportja 
minden kedves olvasónak 

békés ünnepeket és boldog 
új esztendőt kíván!

1%
A képviselő-testület 

és a Polgármesteri Hivatal 
szeretetteljes 

karácsonyi ünnepeket 
és sikeres új esztendőt 

kíván lapunk 
minden olvasójának!



A sóskúti ovisok minden ősszel nagy izgalommal várják a
"liba-hetet", és az azt lezáró Márton-napot. A témahéten
megannyi izgalmas tevékenység közepette ismerkednek az
őszi népszokásokkal, Márton legendájával. Ahogy gyűlnek
a szebbnél szebb libás alkotások, majd napirendre kerül a
lámpások elkészítése, úgy sokasodnak otthon a kérdések:
""Anya, ma lesz a lámpás nap? Apa, mindannyian megyünk
az oviba felvonulni? "

A legkisebbek még óvatos tartózkodással, a nagyobbak vi-
szont nem titkolt örömmel várják, hogy az egész család
együtt töltse az oviban ezt a pár izgalmas, látványos, esti sö-
tétségbe hajló órát.  A hagyomány szerint e nap az oszto-
zásra is tanít minket  - önzetlenül megosztani másokkal, ami
a miénk. Szabadidőnket, figyelmünket, örömünket éppúgy,
mint ételünket, italunkat. Ennek szellemében immár negye-
dik éve, hogy erre a napra nem csak az ovisok, de a szülői
munkaközösség is aktívan készül. Így válhat a Márton-nap
az ősz igazi ovis családi napjává. 

A tavalyi nagy sikerre való tekintettel idén is bábelőadással
indult a délután. A szinte tavaszi időben az udvaron báboztuk
el A ludak című mese saját átiratát. A világ leghálásabb kö-
zönsége ezúttal is nagy lelkesedéssel fogadta a tollfosztás elől
világgá ment libák kalandos történetét. Az előadás után elő-
kerültek a délután főszereplő kellékei, a csoportokban készült
szebbnél szebb lámpások. A Katica csoportos Papp Martin
anyukája lóháton vezette az énekszóval vonuló tömeget. A
játszóteret, focipályát megkerülve visszaértünk az ovi udva-
rára, ahol már várt minket a "liba lakoma". Sok tálcányi liba-
zsíros kenyér és friss tea igyekezett elűzni vendégeink jövő
évi éhezésének lehetőségét, hiszen " Aki Márton napján libát
nem eszik, egész évben éhezik. " 

(SZMK)
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Márton nap a Dimbes-dombos Óvodában

A paraván előtt... ... és a paraván mögött



Mikulás várás

Hetek óta nagy az izgalom, a várako-
zás az óvodában, közeledik a Mikulás!

Minden csoport lelkesen készült da-
lokkal, versekkel, mondókákkal. Idén
a Mikulás „csak” egy meseelőadás ke-
retében jelent meg, de mire a mese
véget ért és visszatértünk a csoportszo-
bákba, mindenkit ott várt a csomagja,
amit az „igazi” Mikulás hozott minden
jó gyereknek, sőt minden csoport ka-
pott tőle új játékokat is, amiket nagy
örömmel birtokba is vettek a gyerekek!

A Mikulás „manói” idén az SZMK
tagjai voltak (ők finanszírozták és állí-
tották össze a csomagokat), ezúton is
köszönjük a munkájukat!

Az új játékokat az Önkormányzat
anyagi támogatásával vettük meg,
nekik is köszönjük a gyerekek nevé-
ben! 

Gabi néni, Micimackó csoport  

Karácsonyi készülődés

A csoportszobákban, a folyosón, az
előterekben folyamatosan készítjük az

ünnepi  dekorációkat, melyek nagy
része gyermekmunka. Legtöbbjük
vidám, mosolygós-kedves Mikulás arc,
rénszarvasok különböző természetes
anyagokból, adventi díszek, ünnepi ko-
szorúk, ezek fogadják mindazokat,
akik betérnek hozzánk!

December 18-án ünnepi műsorral is
kedveskedünk az óvoda valamennyi
gyermekének és  vendégeinknek:

Mesejáték, Három Királyok

Mindkét darab a nagycsoportos Cicák
előadásában lesz látható! 

Az ünnepi finomságok is készülnek
már, mézeskalács fenyődíszt sütünk a
gyerekekkel, amit majd haza is vihet-
nek, azzal az ajándékkal együtt, amit a
tárnoki Szabó Kft. karácsonyfadísz-
gyártó műhelyében készítettek az apró-
ságok, ahol látogatást tettünk velük!

Edit néni, Cica csoport 

Kirándulás a Tűzoltóságon

Óvodánk hatodik csoportja, a Nyuszi
csoport, szeptembertől működik. A kis

nyuszikkal novemberben az Érdi Tűz-
oltóságon voltunk kirándulni. Nagyon
nagy élmény volt a gyerekeknek, hogy
a bátor tűzoltó bácsikkal találkozhat-
tak. Kedvesek, gyermekszeretőek a
tűzoltók. 

Bemutatták a különböző tűzoltóau-
tókat működés közben, és szirénáz-
tak, villogtak, ami nagyon hangos,
meglepően ijesztő volt ilyen közelről!
Láthattuk a különböző felszerelése-
ket, a mentőszerszámokat, vágó esz-
közöket.

Élmény volt amikor Ricsi bácsit fel-
öltöztették és a maszk, a kesztyű, a
sisak alatt, szinte nem is látszódott!
Végig sétáltunk a különböző helyisé-
geken, a lecsúszó rúd szintén nagy él-
mény volt a gyerekeknek!

Egy nagyon kellemes, hangulatos
délelőttöt töltöttünk el és ebédre már
vissza is értünk az óvodába! Máskor is
szívesen megyünk!

Magdi néni, Nyuszi csoport 

Karácsonyi díszek

2015. november 23-án hideg, télies
időjárású napon a Katica és a Süni cso-
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Az óvodában történt



port felkerekedett és üzemláto-
gatásra indult! Nem min-
dennapi üzemet látogat-
tunk meg, a tárnoki
Szabó Kft. karácsonyfa-
dísz üzemében „leshet-

tük” meg a „titkot”!
Megmutatták, ho-

gyan készülnek a
szebbnél-szebb göm-
bök, forma-, és csúcsdí-

szek!
Megnézhettük, hogyan dolgoznak a

gépek, és hogyan festik meg kézzel a
díszeket!

Majd a gyerekek maguk is díszít-
hettek, melyet meglepetésként visz-
nek majd haza a család karácsonyfá-
jára!

Kriszti néni, Süni csoport 

Lépten-nyomon Környezeti fog-
lalkozás sorozat

A tavalyi nevelési évben két ízben
sikerült meghívnunk a Katica cso-
portba Aczél Gergelyt, a Budakeszi
Vadaspark madarászát, aki gyermek-
központú, szemléletes, mozgásos, já-
tékaival, gondolkodtató kérdéseivel
a madarak életéről, sok-sok élmény-
nyel, tudással ajándékozott meg min-
ket! 

Tavaly a nagycsoportosok búcsújá-
hoz egy interaktív játékkal kapcsoló-
dott be, amiben a gyerekek örömmel
vettek részt, a pedig szülők élvezettel
nézték, hallgatták végig, hogy hogyan
foglalkozik a gyerekekkel, így ők is
megtapasztalhatták, hogy milyen gyer-
mekközeli tevékenységeket hoz be a
csoportba! 

Idén újra megkértük, hogy az egész
évet átölelő FA projektünket foglalko-
zásaival kiegészítse! Mesékkel, bábbal,
játékkal, gyönyörű szemléltető eszkö-
zökkel tartott foglalkozásait várva-vár-
juk és örömünkre szolgál, hogy decem-
bertől már nemcsak mi, hanem az
óvoda két másik csoportja is bekapcso-
lódhat a programba!

A gyereke véleménye, miért várják eze-
ket a foglalkozásokat:

– Fruzsi: „mert jókat mesél”
– Vajk: „elmondja mi van az erdőben

és a madarakkal”
– Zsolt: „jól mesél és játszik ve-

lünk”!

Éva néni, Katica csoport 
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A 2015/2016-os év a továbbtanulás
jegyében zajlik a nyocadikosok szá-
mára. November 10-én továbbtanulási
szülői értekezletet tartottunk 7-8. osz-
tályos tanulóink, s szüleik részére, ahol
kilenc középfokú intézmény képvisel-
tette magát (Érdi Vörösmarty Mihály
Gimnázium, Érdi Kós Károly Szak-
képző Iskola, Budai Középiskola, Érdi
Gárdonyi Géza Általános Iskola és
Gimnázium, Soós István Borászati
Szakképző Iskola). Itt megismerhettük
a változásokat, többek között, hogy
mennyire módosultak az elnevezések.

Maradtak általános gimnáziumi osz-
tályok, a szakgimnázium, a valamilyen
szakosodással bíró szakközépiskolai
tagozatot jelöli, és a szakközépiskola a
három éves szakképzést jelenti.

A jelenlévők elmondták a náluk lévő
lehetőségeket, s nagy szeretettel be-
széltek iskolájukról. Közöttük volt
egyik régi diákunk is, aki szintén az ő
intézményét mutatta be – nagyon ügye-
sen.

November 12-én a 8. évfolyam ellá-
togatott Érdre a Batthyány Általános és
Sportiskolába, ahol évek óta a környék-
beli gyerekek számára szervezik, ren-
dezik meg a továbbtanulási kiállítást. Itt
gyerekeink még több lehetőséggel is-
merkedtek. Marcipánból készítettek fi-
gurákat, apró szárazvirág kompozíciót
kreálhattak, „megpecsételhették” egy-
más homlokát, lufirajzokkal gyönyör-
ködtethették magukat, s nem utolsó sor-
ban a technika segítségét igénybe véve
nézhettek meg a terembe nem behoz-
ható katonai és más akciókat.

Remélem, mindenki kellő informá-
cióhoz jutott, s így már „csak” a tanu-
lás marad, hogy jó központi felvételit
írhassanak magyar és matematika tan-
tárgyakból 2016. január 16-án. Addig
kiválasztják azt az iskolát, ahol azt meg
szeretnék írni, s december 8-ig juttat-
juk el a felvételire való jelentkezési la-
pokat a megfelelő helyekre. Majd az
eredmények kiértesítése után 2016.
február 12-ig kell eljuttatni a jelentke-

zési lapokat a középiskolákba. 2016.
február 16 – március 4. között zajlanak
a szóbeli meghallgatások. Itt hívom fel
a szülők figyelmét, hogy a középisko-
lák honlapját figyeljék, mert ott jelzik
ezeknek a meghallgatásoknak az idő-
pontját – általában külön értesítés nél-
kül –, nehogy a gyerekek lemaradjanak
erről a felvételiről.

2016. március 16-17-én van lehető-
ségük a jelentkezési lapon található ta-
gozatok módosítására, melyet 18-án
kell a Felvételi Központnak továbbí-
tani. 2016. április 8-án az iskolák igaz-
gatói megküldik az ideiglenes rangsort
a Felvételi Központnak. És a vége – il-
letve egy kicsit a másik élet kezdete –
2016. április 26-a, amikor a kiértesíté-
seknek meg kell érkezniük a felvéte-
lekről, illetve elutasításokról.

Ehhez kívánok diákoknak, szülők-
nek, pedagógusoknak sok erőt, kitar-
tást, sikert és eredményes felvételit.

Kovács Ferencné Teca

Idén is továbbtanulunk, de addig is…
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Múlt század elején és végén falunk minden lakója névről,
arcról ismerte egymást.

Idős lakóink sorra eltávoztak a túlvilágra, örököseik érté-
kesítették a szülői házakat. A falu területe bővült, lakóházak
épültek, így új lakók költöztek be közösségünkbe.

Ha a régi sóskútiak életre kelnének, nem ismernének rá a
falura, csupán a valamikori belterületre, és néhány szép kort
megélt emberre.

Szomszédok, rokonok figyeltek egymásra. Mindenki tu-
dott a másikról. Nyitott kapukkal vártak bárkit. Virágokat,
fákat ültettek kertjükön túl, az utcán is. Diófa, szilvafa,
majd minden ház előtt volt a járda és úttest közötti részen,
tarkítva ezt évelő virágokkal. A mai park és közterület
fenntartók, és mosószergyártók örömkönnyeket ejtenének
az utca, kertek és az udvarokon szárítókötelekre kiakasztott
hófehérre mosott ruhák láttán. Létezett egy „ Tiszta udvar,
rendes ház „ cím, elismerés. Ez a tábla sok ház falán volt
látható.

Természetesen a régi időkben is voltak „kópé emberek”
falunkban, kik a nyitott kapukon beosontak a portákra pár
szem gyümölcsért, virágért, borospincékbe bort elcsenni,
kortyolgatni.

Közösségi élet fő összetartó ereje a templom volt. Misé-
ken rendszeresen találkoztak a legnagyobb dologidőkben is.
Vallási közösség napjainkban is erőt képvisel.

Elöljáróinknak az alaphangot minden érában az ország ve-
zetői adták meg. Ez így volt már a római császárok óta, a
világ e tekintetben nem változott. Falunk minden irányítója
csak átértelmezve, vagy részben teljesítette a kívánalmakat.
Voltak nagyon jó és kevésbé jó elöljáróink, akik többé, ke-
vésbé feleltek meg a lakók elvárásainak.

Múlt század elején az embereket érdeklődési körük, kedv-
teléseik hozták össze. Dalárda, színjátszó, muzsikás, táncos,
sportoló, tűzoltó, iparos egyletek léteztek. Ma civil szerve-
zeteknek nevezik azokat a közösségeket, melyek hasonló cé-
lokból alakultak. Változó létszámú közösségként soroljuk
fel a zenészeket, kertbarátokat, focistákat, táncosokat, mo-
torosokat, nagycsaládosokat. Öreghegyieket, iskolások, óvo-
dások szüleit. 

Sok közösség rendszeresen igyekszik, a falu rendezvé-
nyein előadásokkal, műsorokkal elkápráztatni, szórakoztatni
lakóinkat. Mellettük vannak még ma is aktívan működő ala-
pítványok falunkban.

Mások fizikai munkájukkal szépítik falunkat, köztereit.
Kapát, gereblyét ragadva lehet csatlakozni hozzájuk, és nem
csupán növények széttaposásával, szemeteléssel tönkretenni
munkájukat. Falunk augusztus 20-i ünnepségét is a Kertba-
rátok rendezik. Kertjükből hozott termésekkel, házi sütemé-

nyekkel gyönyörű kiállítást rendezve kínálgatják a megje-
lenteket. Falu májusfájának kivágása, díszítése, felállítása is
fizikai munka. Szervezése külön feladat.

Szerencsére igen sok fiatal kiveszi részét a felsorolt té-
mákban, de teherbírással járó tevékenységet végző em-
berek nagy része már idősödik. Hol vannak a fiatalok? Kö-
zösségi életet élő ifjú emberek tevékenységét igen jó lenne
látni!

Önkormányzatunk évente tart közmeghallgatást. Vezető-
ink elé lehet tárni kifogásainkat, ötleteinket. Ezen résztvevők
száma rendszerint igen csekély, általában a megszokott ar-
cokat látni. Ezt lehet elmondani a testületi ülésekről is,
zömük nyilvános, késő délutánra szervezettek, hogy a mun-
kaidejüket letöltő képviselők, és az érdeklődők részt tudja-
nak venni.

A közmeghallgatásra visszatérve, bőséges kifogásokat
már hallottunk a falu rendjével, életével kapcsolatban. Kri-
tizálni még szűk, rendezett családban élők is tudják egymást,
hát még egy nagy falusi családban. Az a jó családi élet, ha a
benne élők tesznek is valamit. Kritikusokat még nem láttuk
tevékenykedni, tenni a jobb dolgokért, csak kifogásokat
emelni.

Feltehetően ez a feladat elvégzésének könnyebb vége.
Részt kell venni a közös rendezvényeken, figyelni szom-
szédjainkra, közös programokat szervezni, akkor nem úgy
fogunk élni mint csigák a házukban. Közösségi életben rész-
vétel nem politika, nem önkormányzat függő, ebben az em-
berek alkotó készsége, tenni akarása érvényesül.

Szlovák Önkormányzat is működik falunkban, tevékeny-
ségükkel a tót hagyományokat sokféle módon szeretnék
megőrizni. Tartanak sütemények készítésével összekötött
rendezvényeket, műsorokkal színesítve. Közmeghallgatást
ők is tartanak. Hallgatók részvételi aránya 4-5 fő. Érdeklő-
dők nem kifogásaikkal, hanem javaslataikkal szeretnék
munkájukat segíteni. Ötleteiket figyelemmel fogadják, majd
kivitelezését tanulmányozzák. 

A közösségi élet szerves része bel-, külterületeinken
élőknek is környezetük tisztán tartása. Valaha az Öreghe-
gyen, Szedliszkón, Zámori úton szőlő birtokkal, pincével,
földdel rendelkező emberek is tiszta földutakon mehettek
kertjükbe. Külterület olyan rendezett, tiszta volt, mint a fa-
lusi utcák. 

Ha lakóink más módon nem akarnak, vagy nem tudnak a
közösségi életünkben részt venni, segítsék Sóskút régi falu-
képét megőrizni!

Emlékező, közösségi életet védő, újítani
kívánó utódok, idős lakók egyetértésével

Sóskút XX. századi és napjaink 
közösségi élete
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VASALÁSMENTES

ingek széles választéka

....amennyiben az üzletekben 
a keresett inget nem találja, 

megrendeljük Önnek 
az OLYMP németországi raktárából!

Legyen a vásárlónk: 
www.olympingaruhaz.hu

www.ingek.eu

Legnagyobb magyarországi 

választék 

az interneten!

• VASALÁSMENTES 
ingek 

• kötöttáruk 

• nyakkendők

• piqué pólók



A fehér fagyöngy (Viscum album) hazánkban gyakori, örök-
zöld, félélősködő növény, mely a gazdanövényen 50-100 cm
átmérőjű, gömb alakú bokrot képez. Tűlevelű és lombos
fákon is megtelepszik, de főleg a puhafákat kedveli, mivel
szívógyökereivel azok testébe könnyebb behatolnia. Bőr-
nemű, lándzsás levelei mindig kettesével állnak a hajtás
végén, virágai sárgásak, jelentéktelenek. Termése mérgező:
borsó nagyságú, sárgásfehér, ragadós álbogyó, amit a virág-
kötészetben gyakran díszítő céllal használnak. A fehér fa-
gyöngy levelét, vagy legfeljebb ceruza vastagságú leveles
hajtását régóta használják a népgyógyászatban vérnyomás-
csökkentőként, illetve szédülés és ideges eredetű szívpana-
szok ellen. A leveles hajtásokat a téli időszakban, amikor a
lombtalan fák tetején könnyebben észrevehetőek a fagyöngy
„gömbjei”, egy speciális kampós bottal gyűjtik. Ha megpró-

bálkozunk a gyűjtéssel, a leszedett ágakat a bogyóktól meg-
tisztítva, szobahőmérsékleten, kiterítve szárítsuk meg, majd
aprítsuk fel. A leveles hajtásokból a keringési rendszerre jó-
tékonyan ható teát készíthetünk: egy teáskanálnyit 2,5 dl
hideg vízben, 12 órán keresztül lefedve áztassunk. A fehér
fagyöngy rákellenes hatása csak injekciós készítmények for-
májában, szigorú orvosi felügyelet mellett érvényesül.

Természetes életmódra nevelés a Hill-top Családi Napkö-
ziben! Kiscsoportos bölcsi-ovi budai zöldövezetben:
www.botanicon.hu.
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KŐMŰVEST
KERESÜNK

hosszútávra, folyamatos 
munkavégzéssel!
Tel.: 70-6243707

Gyöngyök a fán





 Renault KISHASZONJÁRMŰVEK 
Testreszabott ajánlatok

Felpörög velük az üzlet

renault.hu

+RENAULT KANGOO EXPRESS, MASTER ÉS TRAFIC

Már havi 39 900 Ft-tól*
3 év vagy 150 000 km garanciával és karbantartással

Renault Crédit – All In finanszírozás zártvégű pénzügyi lízing ajánlat a 2015.10.01. és 2015.12.31. között megkötött vevői szerződésekre érvényes. *Az All In finanszírozási ajánlat változó kamatozású, forint alapú konstrukció, a 
feltűntetett 39.900Ft havidíj bruttó 3.505.200.-Ft vételárra vonatkozik, önerő 50%, futamidő 60 hónap, mely az egyedi hitelképesség vizsgálat függvényében érvényes. THM: 12,66%, melynek értéke nem tükrözi a kamatkoc-
kázatot. A feltüntetett havi részlet a Kangoo Express Business rövid, 1.5 dCi 75LE változatára érvényes. A Garancia és a Karbantartás kiterjesztése 3 évre vagy 150 000 km-re érvényes, a kettő közül az előbb elért érték erejéig. 
A garancia pontos részleteit a „Renault Jótállási Feltételek”, a karbantartásét pedig a Renault Service Pack karbantartási szervizszerződés ÁSZF-je tartalmazza. A THM meghatározása az aktuális feltételek, illetve a hatályos 
jogszabályok figyelembevételével történt, a feltételek változása esetén a mértéke módosulhat. A tájékoztatás nem teljeskörű. A részletekért keresse fel hivatalos Renault Márkakereskedőjét. A Renault Crédit finanszírozást az 
UniCredit Leasing Hungary Zrt. nyújtja. A képen látható autók illusztrációk.

Kihagyhatatlan ajánlatok céges ügyfeleinknek 
Renault Flottanapok: október 1. – december 31.

AUTÓCENTRUM SZABÓ KFT. 
2030 ÉRD, KIS-DUNA U. 9. | TEL.: +36 (23) 521 310
www.renaultszabo.hu | www.autocentrumszabo.hu


